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各位嘉宾、各位来自不同地方的青少年问题专家、学者： 

您们好！我代表香港青年协会非常感谢中国青少年研究中心及中国青少年研究会的邀请，与澳门特

别行政区教育暨青年局共同协办，国际社会学会第34青年社会学研究委员会，第六届亚洲区青年问题研

讨会。 

这次会议的主题是“经济全球化与青年就业”。在全球经济一体化的大趋势下，青年就业问题不再

是个别地区所面对的问题。根据国际劳工组织最新估计，全球大约有8820万15-24岁青年失业，占全球失

业人口的47%，青年失业问题已成为全球关注的问题。联合国、国际劳工组织及世界银行更携手成立“青

年就业网络”（Youth Employment Network），对有关问题进行深入的研究和讨论，以期寻求更全面的

策略措施，处理青年就业和失业问题。 

一直以来，不同国家面对青年就业问题的改善策略，均会环绕四个方面：第一是提升青年的就业能

力（Employability）；第二是确保青年男女有平等的就业机会（Equal Opportunities）；第三是促进

创业的机会（Entrepreneurship）；以及第四是创造更多的就业机会（Employment Creation）。因此，

对上述有关的策略进行深入的研究及讨论，实有助于进一步策划具体的政策措施。 

青年失业问题不单对个人及家庭带来很大的冲击，甚至对整体社会构成潜伏的危机。这次会议汇集

不同地区的专家、学者，分享您们对青年失业问题的独特见解和解决策略，共同为年青一代寻找可行的
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出路，及缓解青年失业带来的社会问题。我希望各位在这次会议紧密的安排和轻松的气氛下，一方面加

深认识和增进交流，另一方面，为解决青年就业问题提供参考的经验和方向。最后，我代表香港青年协

会，预祝这次会议顺利举行及获得美满的成果。谢谢！ 

 

 

Address by Hong Kong Federation of Youth Groups

 

Mr. Hon Fai James Mok

(Supervisor, Division of Research and Leadership Development the Hong Kong 

Federation of Youth Groups)

 

Distinguished guests, honorable experts and scholars:

 

Good morning! On behalf of Hong Kong Federation of Youth Groups, I’d like to 

extend our gratitude to China Youth and Children Research Center and China 

Youth and Children Association for inviting us to participate the International 

Sociological Association Research Committee 34-Sociology of Youth-the 6th 

International Conference on Asian Youth Issues, which is jointly organized by 

these two organizations and Macao Special Administrative Region Education and 

Youth Affairs Bureau.  

 

The theme of this conference is economic globalization and youth 

employment. In the context of economic globalization, youth employment is no 

longer a problem for some particular regions. According to the recent statistics of 

ILO, there are about 88,200,000 unemployed youth across the globe between the 

ages of 15 to 24, accounting for 47% of the total unemployed population in the 

world. Youth unemployment has now become an issue of global concern. The 

United Nations, ILO and World Bank have joined hands in creating Youth 

Employment Network, with a view to facilitating research and discussion on youth 

employment related issues and to seeking more comprehensive strategies and 

measures to deal with youth employment and unemployment issues. 

 

For a long time, countries around the world have consistently focused on the 

following four priorities to shape their better strategies for youth employment: 

employability, equal opportunities, entrepreneurship and employment creation. 
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Research and discussion about the strategies in these 4 priorities will contribute 

to mapping out concrete policies and measures. 

 

Youth unemployment is not only a huge strike on individuals and families but 

also a lurking crisis for the entire society. This conference has brought together 

experts and scholars from around the world to share and discuss their ideas 

underlying youth unemployment issues so as to form better solutions to address 

the social problems resulted from youth unemployment. I hope participants to this 

conference will strengthen friendship and exchanges with each other and at the 

same time provide your experience and insights to help address youth 

employment issues. At last, on behalf of Hong Kong Federation of Youth Groups, I 

wish this conference a full success! Thank you!
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